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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XVIII/2012 

 

 

z XVIII Sesji VI kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

06 czerwca 2012r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 06 czerwca 2012r., o godz. 12:00, 

zakończono w dniu 06 czerwca 2012r., o godz. 15:00. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 13 radnych, 

nieobecnych – 2 radnych. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni : 

- Władysław Bazan 

- Tomasz Dolata 

 

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy, 

3. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy, 

4. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny, 

5. Leonard Szmatuła – Prezes Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o.o. 

6. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej Rolnictwa Leśnictwa  

i Gospodarki Gruntami, 

7. Sołtysi. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

XVIII/134/2012 

XVIII/135/2012 

XVIII/136/2012 

XVIII/137/2012 

XVIII/138/2012 

XVIII/139/2012 

XVIII/140/2012 

XVIII/141/2012 

XVIII/142/2012 

XVIII/143/2012 

XVIII/144/2012 

XVIII/145/2012 

XVIII/146/2012 

XVIII/147/2012 

12 – 13 

13 – 14 

14 – 15 

15 

16 

16-17 

17 – 18 

18 – 19 

19 

19 – 20 

20 – 21 

21 

21 – 26 

26 - 27 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja na temat funkcjonowania hali widowiskowo-sportowej w Rakoniewicach w 

roku 2011 i plany na 2012 rok oraz informacja o bieżącej działalności Zakładu Usług 

Komunalnych w Rakoniewicach Sp. z o.o. 

9. Podjęcie Uchwał w sprawie:  
a) zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Rakoniewicach za rok 2011, 

b) ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Rakoniewice, 

c) wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego z zakresu edukacji publicznej w 

drodze współdziałania pomiędzy Gminą Rakoniewice i Powiatem Wolsztyńskim w roku 

2012, 

d) zmiany uchwały Nr XXXIX/348/2010 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 10 

sierpnia 2010r. dotyczącej stałych obwodów głosowania, 

e) uchylenia uchwały Nr VIII/55/2011 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 28 

czerwca 2011r. w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości, 

f) uchylenia uchwały Nr XXXIX/349/2010 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 10 

sierpnia 2010r. w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz 

najemcy, 

g) wyrażenia zgody na wniesienie nieruchomości jako wkładu niepieniężnego (aportu) do 

spółki pn. Zakład Usług Komunalnych w Rakoniewicach spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością, 

h) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości, 

i) zniesienia pomnika przyrody, 

j) zatwierdzenia aktualizacji do Planu Odnowy Miejscowości Wioska, 

k) zatwierdzenia aktualizacji do Planu Odnowy Miejscowości Rakoniewice, 

l) przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia jednolitego tekstu Statutu Związku, 

m) zmiany budżetu na 2012 rok, 

n) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2012-2019. 

10. Wolne wnioski i informacje. 

11. Zakończenie obrad. 
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Przebieg XVIII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 06 czerwca 2012 r. 

 

Pkt 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia Sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na Sesji. 

 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować Uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wystąpić z wnioskiem  

o dokonanie zmian w proponowanym porządku obrad. 

 

Radni nie zgłosili żadnych wniosków, w związku z czym Przewodniczący przedstawił 

obowiązujący porządek obrad. 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

Protokół Nr XVII/2012 z XVI Sesji VI kadencji Rady Miejskiej został przesłany radnym 

e’mailem, wyłożony był do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz przed Sesją. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie.  

 

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 13 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowało – 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się -  

0 radnych. 



5 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła protokół z XVII Sesji Rady.   

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację lub 

jakiś wniosek. 

 

Głos zabrała radna G. Cielecka. Radna powiedziała, że z uwagi na wniosek radnego B. 

Chałupki oraz niepełną wiedzę rady o planach oświatowych gminy Rakoniewice, które 

kontekstowo wypłynęły na ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji i braku czasu na 

przedyskutowanie zagadnień oświatowo-budżetowych, wnosimy o wycofanie z dzisiejszego 

projektu załącznika do uchwały budżetowej zmian, polegających na przesunięciu pieniędzy 

przeznaczonych pierwotnie na remont szkoły w Rostarzewie na inne wydatki remontowe oraz 

inwestycyjne do kolejnej sesji zaplanowanej jeszcze w czerwcu br. 

 

Następnie głos zabrała radna K.Lulkiewicz, która przychyliła się do wniosku radnej 

G.Cieleckiej w związku z tym, że od ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji Budżetowej, 

Komisji Oświaty oraz Komisji Rolnictwa upłynął niepełny tydzień i rozstano się w niepokoju. 

Radna uważa, że przesunięcie punktu dotyczącego rozdzielenia pieniędzy przeznaczonych na 

remont jest zasadne. 

 

Radca prawny, E.Fórmanowicz powiedziała, że nie można dokonywać zmian treści porządku, 

który został zatwierdzony przez radę. Dalej wyjaśniła, że dokonywanie zmian, przenoszenie 

w budżecie jest kompetencją Burmistrza. 

 

Radna K. Lulkiewicz powiedziała, że nie chodzi o wycofanie załącznika tylko o wycofanie 

jednego aspektu tego załącznika. 

Dalej radna K. Lulkiewicz podziękowała Burmistrzowi za uhonorowanie najlepszych 

absolwentów Liceum Ogólnokształcącego 23 maja br. Radna dodała, że w stosunku do 

ubiegłego roku liczba absolwentów kończących liceum z wyróżnieniem zmalała do zera. 

Wyróżnione zostały tylko dwie osoby, który uzyskały wyniki dobre a nie wyróżniające.  
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Następnie radna zapytała o remont nawierzchni na ulicy 3-go Maja. Powiedziała, że w 

miejscu, w którym znajduje się przepompownia ścieków nie zrobiono spadu, nie ma wjazdu – 

na całej długości znajduje się wysoki krawężnik.  

 

Dalej radny W. Borowski zasygnalizował, że na chodniku na ulicy Krystyny, przy dawnym 

Ulitexie jest dziura. 

 

Radny B. Chałupka powiedział, że od pewnego czasu na rynku znajduje się wóz Michała 

Drzymały. Radny powiedział, że warto umieścić informacje dotyczące tego wozu tak aby 

ludzie, którzy odwiedzają Rakoniewice mogli zapoznać się z jego historią. Dalej radny 

zaproponował, że aby uatrakcyjnić te miejsce można np. wyrzeźbić postać M.Drzymały oraz 

jego żonę. Następnie radny zawnioskował aby w porządku obrad znalazła się wzmianka o 

realizacji zapytań i wniosków, które radni przekazują w postaci interpelacji. 

 

Dalej radny M. Maćkowiak zgłosił wniosek, aby częściej rozmawiać na temat zespołu 

pałacowo-parkowego w Rakoniewicach. 

 

Radni nie zabrali więcej głosów. 

 

Burmistrz powiedział, że do spraw poruszonych przez radnych odniesie się przy okazji 

składania sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym.                 

 

Pkt 5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

Głos zabrał Sołtys Wioski – B.Schulz, który poruszył problem dotyczący budowy sześciu 

nowych kurników we Wiosce. Sołtys powiedział, że nikt nie zdaje sobie sprawy z tego, co 

wokół nas budujemy. Dalej B.Schulz zasygnalizował problem dotyczący braku sali 

gimnastycznej w szkole dla dzieci. Stwierdził, że przez brak odpowiedniej gimnastyki dzieci 

gorzej funkcjonują a to przekłada się na ich wyniki w nauce. 
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Sołtys A. Frąckowiak zapytał czy Gmina nadal udziela dofinansowania do spółek wodnych. 

 

Sołtysi nie zabrali więcej głosów. 

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady powiedział, że w okresie międzysesyjnym z uwagi na uraz nogi 

uczestniczył tylko w dwóch wydarzeniach: 19 maja „Noc Muzeów” w Wielkopolskim 

Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach oraz 3 czerwca w Gminnych Zawodach Sportowo-

Pożarniczych w Jabłonnie. 

 

Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos 

Burmistrzowi Rakoniewic. 

 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Następnie Burmistrz odnośnie wypowiedzi radnej G.Cieleckiej dotyczącej nieremontowania 

czerwonego budynku w miejscowości Rostarzewo powiedział, że z przyczyn ekonomicznych, 

bezpieczeństwa, z przyczyn technicznych po konsultacjach z fachowcami w tym względzie, 

po konsultacjach ze Strażą Pożarną, nie ma najmniejszego sensu aby kilkaset tysięcy złotych 

wydawać na remont tego budynku. Przyglądano się bardzo budynkowi szkoły w Rostarzewie 

i okazało się, że można ten budynek po adaptacji, po modernizacji przystosować do tego, że 

będzie spełniał również funkcję, którą do tej pory spełniał budynek starej szkoły w 

Rostarzewie. Następnie Burmistrz przypomniał w skrócie kiedy oraz z kim odbywały się 

rozmowy w tej sprawie. Dodał, że okazało się, iż pieniądze, które były przeznaczone na 

remont czerwonego budynku stanowią tylko część tej kwoty, ponieważ na remont potrzeba 

znacznie więcej pieniędzy. 

 

- 22 marca spotkanie z paniami Radnymi – G.Cielecką oraz K.Lulkiewicz w Urzędzie Gminy 

o godz.12:00, 
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- 26 marca rozmowa z panią Dyrektor ze szkoły z Łąkiego, 

- 27 marca spotkanie w Urzędzie Gminy wraz z kierownikiem wydziału oświaty spotkanie z 

panią Justyną Michalską, Przewodniczącą Rady Rodziców w Rostarzewie  

- Wiceburmistrz, A.Pawłowski spotkał się w szkole w Rostarzewie z panią Dyrektor Izabelą 

Cieślewicz, z panią Wicedyrektor oraz z zarządem rady rodziców. Na spotkaniu zostały 

poruszone trzy kwestie. Pierwsza, dotycząca nieremontowania czerwonego budynku, druga 

dotycząca przygotowywania się do projektu modernizacji budynku obecnej  szkoły w 

Rostarzewie oraz trzecia - nie będzie reformy oświaty i gimnazjum w Rostarzewie zostaje. 

- 29 marca po sesji, w obecności pana Sekretarza, Burmistrz rozmawiał z radną K.Lulkiewicz 

oraz radnym T.Dolatą. Tego samego dnia odbyło się spotkanie w szkole w Rostarzewie z 

rodzicami, w którym uczestniczyły też panie radne z Rostarzewa, dyrekcja i przedstawiciel 

radny rodziców oraz rodzice z dziećmi. Rodzice zostali poinformowani o tym o czym 

Burmistrz wcześniej powiedział. 

- 11 kwietnia gościliśmy w Rakoniewicach Komendanta Powiatowej Straży Pożarnej, pana 

Dariusza Ziomko, który potwierdził obawy dotyczące kwestii bezpieczeństwa w tym 

budynku, bezpieczeństwa budynku po remoncie, na który byśmy wydali kilkaset tysięcy 

złotych, 

- 16 kwietnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z nauczycielami na radach pedagogicznych 

w miejscowości Rostarzewo i Łąkie. W międzyczasie odbywało się spotkanie z panem 

Sebastianem Rękosiem. 

Burmistrz rozmawiał również z panią sołtys z Rostarzewa, z sołtysem z Cegielska oraz z 

radnym D.Mikołajczykiem. Rozmawiano także ze spółką Zakład Usług Komunalnych. 

 

Burmistrz powiedział, że działania te nie były przeprowadzane „za plecami”, wszystko było 

jawne. 

 

Odnośnie wjazdu do przepompowni, Burmistrz powiedział, że rozmawiał w zeszłym tygodniu 

na ten temat z prezesem Zarządu Spółki Zakład Usług Komunalnych, Leonardem Szmatułą i 

rozumie tę kwestię za załatwioną. 

 

Odnośnie wypowiedzi radnego W.Borowskiego dotyczącej chodnika, Burmistrz 

odpowiedział, że jest to droga krajowa więc możemy jedynie przekazać tę informację 

GDDiA. 
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Głos zabrał L. Szmatuła. Wyjaśnił, że chodnik należy do GDDKiA. Sprawa ta jest już 

zgłoszona. Prezes powiedział, że mając to na uwadze, jeszcze w dniu dzisiejszym zakład 

usług komunalnych zasypie tę dziurę, ale naprawiać tego nie będzie, ponieważ powinna to 

zrobić GDDKiA. 

 

Odnośnie wozu M.Drzymału Burmistrz powiedział, że faktycznie warto aby taka informacja 

się pojawiła. Odnośnie rzeźby, Burmistrz poinformował, że temat ten był już podejmowany 

jakiś czas temu. Rozmawiano z konserwatorem zabytków i koncepcje są dwie: ławeczka z M. 

Drzymałą lub postać M. Drzymały stojąca z pruskim żandarmem. Natomiast na tę chwilę nie 

ma na ten cel środków w budżecie. Dalej Burmistrz oznajmił, że podczas dni Rakoniewic 

będą organizowane przejażdżki wozem M.Drzymały. Następnie Burmistrz powiedział, że 

jeżeli chodzi o interpelacje to jeśli pojawiają się zapytania, odpowiedzi udzielane są na 

bieżąco. Interpelacje składa się pisemnie i wtedy też otrzymuje się pisemną odpowiedź. 

 

Dalej głos zabrał Sekretarz, J.Marciniak, który powiedział, że Rada Gminy Rakoniewice 

zabezpieczyła 64 tysiące na opracowanie dokumentacji rewitalizacji parku. Prawdopodobnie 

w sierpniu dokumentacja ta będzie już gotowa. Wtedy będzie można przystąpić do prac 

związanych z odnową parku, usunięcia zbędnego drzewostanu (część tego drzewostanu 

została już usunięta). Rada Gmina zabezpieczyła również w budżecie 20 tysięcy na 

zabezpieczenie dachu pałacu. Zarządzanie zostało przekazane spółce komunalnej więc obiekt 

jest na bieżąco monitorowany. Prace koncepcyjne prawdopodobnie rozpoczną się w drugiej 

połowie roku. Sekretarz dodał, że powstał też pomysł powołania komisji do spraw 

opracowania sposobu zagospodarowania zespołu pałacowo-parkowego w Rakoniewicach. 

Odpowiadając na zapytanie sołtysa A.Frąckowiaka Sekretarz powiedział, że Rada Gminy nie 

zabezpieczyła dotacji na rzecz spółki wodnej i wszystkie wydatki które są realizowane 

przeznaczone zostają na drobne prace remontowe.  

Odnośnie kurników, Sekretarz wytłumaczył, że jeżeli przedsiębiorca złoży wniosek, 

samorząd ma obowiązek rozpoczęcia procedury administracyjnej. Przedsiębiorca złożył 

wniosek na budowę kolejnych sześciu kurników. Jeśli inwestor spełnia wymogi, samorząd ma 

obowiązek wydać decyzję pozytywną. W przypadku dużych inwestycji zawsze organizowane 

są spotkania z mieszkańcami i ich opinie brane są pod uwagę. 
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Głos zabrał radna G. Cielecka. Radna odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza powiedziała, 

że faktycznie, przedstawione przez Burmistrza spotkania się odbyły. Radna wytłumaczyła, że 

na spotkaniach, w których brała udział mówiono oraz zaakceptowano przeniesienie szkoły 

małej do szkoły dużej. G.Cielecka podkreśliła, że kilkakrotnie pytała kierownika wydziału 

oświaty, M.Basińskiego czy dzieci zmieszczą się w tej szkole. Kierownik zapewniał, że się 

zmieszczą. Mówiono, też że nie będzie przeniesienia gimnazjum. Dziesiątka dzieci z 

Rostarzewa nie została przyjęta do przedszkola, w związku z tym radna zapytała czy jeśli 

remont dużej szkoły będzie finansowany to kwestia ta się zmieni. Dalej radna stwierdziła, że 

niepokój wprowadza postawa kierownika wydziału oświaty, M.Basińskiego, którą przyjął na 

ostatnim posiedzeniu komisji w sprawie dotyczącej zmiany obwodu, ponieważ pojawiły się 

niedopowiedzenia. Radna zauważyła, że na spotkaniach nie było mowy o zmianie obwodu. 

Zmiana obwodu łączy się z dowozem dzieci. Radna zapytała czy gimnazjum zostanie a klasy 

1-3 lub 4-6 mają uczęszczać do innej szkoły. G.Cielecka zawnioskowała aby pieniądze 

przeznaczone na remont zostały wykorzystane zgodnie z planem. 

 

Następnie radna K. Lulkiewicz również odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza powiedziała, 

że rzeczywiście spotkania o których mówił Burmistrz miały miejsce. Radna przypomniała o 

spotkaniu z Przewodniczącą Rady Rodziców, w którym radna nie uczestniczyła ale 

Przewodnicząca referowała przebieg spotkania podczas którego padło pytanie czy nie 

wchodzi w grę dowożenie dzieci z obecnej szkoły w Rostarzewie do Łąkiego. 

Odpowiedziano, że jest to za droga inwestycja. Radna stwierdziła, że takie sprawy powinny 

być poruszane na posiedzeniach komisji oraz na sesjach. Poprosiła też, aby nie wmawiać 

komuś zdań, które nie zostały wypowiedziane, ponieważ radna nie usłyszała od nikogo z 

urzędu gminy o zmianie obwodu oraz o dowożeniu dzieci z Rostarzewa a taki zarzut w 

kierunku radnej padł na posiedzeniu komisji. 

 

Przewodniczący Rady, K.Krawczyk poinformował, że zwołane zostanie posiedzenie komisji 

w tej sprawie, na którym udzielone zostaną odpowiedzi na wszystkie wcześniej zadane 

pytania. 

 

Dalej głos zabrał kierownik wydziału oświaty, M.Basiński, który powiedział, że w sprawie tej 

jest szereg niedomówień ale być może wynika to z braku zrozumienia tego, co starano się 

powiedzieć. Kierownik podkreślił, że nie ma tu żadnych tajemnic. 
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Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności 

w okresie międzysesyjnym. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 13 obecnych radnych. Za 

przyjęciem sprawozdania głosowało – 13 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 

radnych. 

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym jednogłośnie.  

 

Pkt 8. Informacja na temat funkcjonowania hali widowiskowo-sportowej w 

Rakoniewicach w roku 2011 i plany na 2012 rok oraz informacja o bieżącej działalności 

Zakładu Usług Komunalnych w Rakoniewicach Sp. z o.o. 

 

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos  

L. Szmatule – Prezesowi Zarządu Spółki Zakład Usług Komunalnych w Rakoniewicach, 

który przedstawił informację na temat funkcjonowania hali widowiskowo-sportowej w 

Rakoniewicach w roku 2011 i planach na 2012 rok oraz informację o bieżącej działalności 

Zakładu Usług Komunalnych w Rakoniewicach Sp. z o.o. (informacja stanowi załącznik nr 4 

do protokołu).  

 

Głos zabrał radny B.Chałupka, który pogratulował spółce dodatniego wyniku oraz wyniku 

prac w parku.  

 

Prezes L.Szmatuła podziękował radnemu w imieniu wszystkich pracowników. 

 

Następnie radny B.Chałupka zapytał o wpływy za przyjmowanie odpadów na wysypisko z 

Selektu. 

 

L. Szmatuła odpowiedział, że podpisana jest umowa z Selektem, który pokrywa koszt opłaty 

środowiskowej. Za każdą tonę mamy od 20 zł do 36 zł. Prezes dodał, że mieszane odpady 

komunalne kierowane są do Selektu, do przesypowni w Czarnej Wsi. Tam płacimy 192 zł za 

tonę dostarczonego odpadu. 

 

Radny B.Chałupka zapytał czy pochodnia jest czynna. 
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Prezes L.Szmatuła odpowiedział, że pochodnia była czynna ale ze względów 

konserwacyjnych została zdemontowana i znajduje się na terenie zakładu. 

 

Radni do przedstawionych  informacji nie zgłosili więcej pytań.     

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie przedstawionej informacji. 

W głosowaniu nad przyjęciem wzięło udział 13 obecnych radnych. Za przyjęciem 

sprawozdania głosowało – 13 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.   

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła informację na temat 

funkcjonowania hali widowiskowo-sportowej w Rakoniewicach w roku 2011 i planach na 

2012 rok oraz informację o bieżącej działalności Zakładu Usług Komunalnych w 

Rakoniewicach Sp. z o.o. 

 

Następnie głos zabrał pan Jakub Darcz – Doradca Rolny Wielkopolskiego Ośrodka Doractwa 

Rolniczego, Zespołu Doradczego w Grodzisku Wielkopolskim, który został oddelegowany do 

gminy Rakoniewice. Pan Jakub Darcz poinformował, że urzęduje w każdy poniedziałek, 

środę oraz piątek w godzinach do 7 do 15 w Urzędzie Miasta i Gminy Rakoniewice, pokój nr 

24. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach od godz. 13:30 do godz. 

13:40. 

 

Pkt 9. Podjęcie Uchwał w sprawie: 

A) Po przerwie, projekt Uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Rakoniewicach za rok 2011 przedstawiła 

T.Kmiecik, Skarbnik Gminy. 

Obowiązek zatwierdzania rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury wynika z 

art.53 ust.1 ustawy o rachunkowości. Zatwierdzenie sprawozdania przez organ zatwierdzający 

powinno nastąpić nie później niż 6 miesięcy od dnia bilansowego. Zgodnie z art.45 ust.2 

cytowanej ustawy składa się z: bilansu, rachunku zysków i strat, informacji dodatkowej , 
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obejmującej wprowadzenie do sprawozdania finansowego oraz dodatkowe informacje i 

objaśnienia. 

Radna K. Lulkiewicz zapytała dlaczego biblioteka organizuje spotkania z ciekawymi ludźmi 

w godzinach dopołudniowych i wiąże z tym wydawanie pieniędzy na zaproszenia z których 

nie można skorzystać ponieważ ludzie w tych godzinach pracują. 

 

Skarbnik gminy odpowiedziała, że przekaże uwagę radnej K.Lulkiewicz pani Kierownik 

biblioteki. T.Kmiecik dodała, że czasem spotkanie organizowane jest przez kilka bibliotek na 

naszym terenie i wówczas biblioteki te muszą wspólnie ustalić godziny spotkań. 

 

Radni nie zgłosili więcej pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radny.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty. Uchwała Nr 

XVIII/134/2012 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Rakoniewicach za rok 2011 stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 

B) Projekt Uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Rakoniewice przedstawił 

Sekretarz, J.Marciniak. 

 

Zmiany przepisów ustawy o systemie oświaty wprowadziły możliwość przyjmowania jako 

załączników do wniosków o pomoc materialną dla uczniów oświadczeń na potwierdzenie 

różnych faktów (m. in. uczęszczania do szkoły, dochodu rodziny, ha przeliczeniowych itd.), 

składanych pod odpowiedzialnością karną. W celu dostosowania formularza wniosku o 

stypendium szkolne i zasiłek szkolny do nowych przepisów, zmieniono druki wniosków o 

przyznanie pomocy materialnej dla uczniów. Dodanie nowego ustępu 2a w § 8 Regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów, ma na celu ułatwienie 
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pomocy wnioskodawcom, którzy nie posiadają środków na zakup pomocy naukowych 

przyznanego w ramach stypendium. W takim przypadku pomoc jest realizowana przez urząd. 

 

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. Uchwała 

Nr XVIII/135/2012 w sprawie ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Rakoniewice stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

C) Następnie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego 

z zakresu edukacji publicznej w drodze współdziałania pomiędzy Gminą Rakoniewice i 

Powiatem Wolsztyńskim w roku 2012 przedstawił również Sekretarz Gminy, J.Marciniak. 

Porozumienie Gminy Rakoniewice z Powiatem Wolsztyńskim ma dotyczyć wsparcia 

finansowego działalności zespołu wczesnego wspomagania dla dzieci przedszkolnych 

wymagających szeroko pojętej terapii. W/w zespół jest prowadzony przy Zespole Szkół 

Specjalnych w Wolsztynie przez specjalistów z zakresu rewalidacji i rehabilitacji dziecięcej 

przy ścisłej współpracy z lekarzem pediatrą i neurologiem dziecięcym. Zajęcia prowadzone są 

zarówno z dzieckiem, jak i jego rodzicami minimum dwa razy w tygodniu po około 3 godziny 

dziennie. Stosowane metody i formy pracy uzależnione są od rodzaju dysfunkcji dziecka. 

Uczestniczyć w zajęciach mogą dzieci mające opinię Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 

o wczesnym wspomaganiu rozwoju. Z Gminy Rakoniewice uczęszcza obecnie na zajęcia 8 

dzieci w wieku od 3 do 7 lat.    

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  
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Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVIII/136/2012 w sprawie wyrażenia zgody na wykonanie zadania publicznego 

z zakresu  edukacji publicznej w drodze współdziałania pomiędzy Gminą Rakoniewice i 

Powiatem Wolsztyńskim w roku 2012 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

D) Projekt uchwały w sprawie zmiany   uchwały    Nr   XXXIX/348/2010  Rady  Miejskiej    

w Rakoniewicach  z dnia 10 sierpnia 2010r.w sprawie stałych obwodów głosowania 

przedstawił Sekretarz Gminy. 

Dokonuje się zmiany w stałych obwodach głosowania w następujący sposób: 

1. „w obwodzie nr  1 dodaje się powstałą ulicę Francuszkiewicza”. 

2. „w obwodzie nr  2 dodaje się powstałe ulice Prusa i Generała Bema. 

3. „ w obwodzie nr 3 dodaje się powstała ulicę Leśną 

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVIII/137/2012 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/348/2010 Rady  

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 10 sierpnia 2010r.w sprawie stałych obwodów głosowania 

stanowi załącznik nr 8  do protokołu. 
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E) Projekt Uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr VIII/55//2011  Rady Miejskiej w 

Rakoniewicach z dnia 28 czerwca 2011r. w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

nieruchomości przedstawił Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, P.Sobecki. 

 

Uchwała VIII/55//2011  Rady Miejskiej w Rakoniewicach  z dnia 28 czerwca 2011 r. 

dotyczyła przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości położonej w miejscowości 

Kuźnica Zbąska, zapisanej w Księdze Wieczystej prowadzonej przez Wydział Ksiąg 

Wieczystych Sądu Rejonowego w Grodzisku Wlkp. KW PO1S/00051308/7 jej 

dotychczasowemu dzierżawcy. Dzierżawca nie skorzystał z przyznanego pierwszeństwa. 

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVIII/138/2012 w sprawie uchylenia Uchwały Nr VIII/55//2011  Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 28 czerwca 2011r. w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

nieruchomości  stanowi załącznik nr 9  do protokołu. 

 

F) Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIX/349/2010 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 10 sierpnia 2010 r. w sprawie określenia wysokości bonifikat przy 

sprzedaży lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na 

rzecz najemcy przedstawił P.Sobecki. 

 

Uchwała Nr XXXIX/349/2010 Rady Miejskiej w Rakoniewicach  

z dnia 10 sierpnia 2010 r.  dotyczyła określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego nr 3 w budynku nr 22 przy ulicy Wolsztyńskiej w Rakoniewicach  stanowiącym 

własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy. Najemca nie skorzystał z przysługującego 

pierwszeństwa w nabyciu lokalu za zaproponowaną cenę 59.840,00 zł. 
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Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVIII/139/2012 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIX/349/2010 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 10 sierpnia 2010 r. w sprawie określenia wysokości 

bonifikat przy sprzedaży lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy 

Rakoniewice, na rzecz najemcy stanowi załącznik nr 10  do protokołu. 

 

G) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie nieruchomości jako wkładu 

niepieniężnego (aportu)  do spółki pn. Zakład Usług Komunalnych w Rakoniewicach spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością przedstawił również Kierownik Wydziału Gospodarki 

Gminnej. 

 

Zakład Usług Komunalnych w Rakoniewicach spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

powstał w wyniku przekształcenia Zakładu Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej, 

Wodociągów i Kanalizacji. Przedmiotem działalności spółki jest prowadzenie działalności 

gospodarczej polegającej na wykonywaniu zadań własnych Gminy Rakoniewice. Gmina 

Rakoniewice obejmuje 15.649 udziałów po 500,00 zł każdy o łącznej wartości 7.824.500,00 

zł,  co stanowi 100% kapitału zakładowego spółki. 

Przekazanie aportem prawa własności nieruchomości działki nr 599/6 ma na celu rozwój 

Gminy Rakoniewice. 

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVIII/140/2012 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie nieruchomości jako 

wkładu niepieniężnego (aportu)  do spółki pn. Zakład Usług Komunalnych w Rakoniewicach 

spółka z ograniczoną odpowiedzialnością stanowi załącznik nr 11  do protokołu. 

 

Godz. 14:10 - z sali obrad wyszła radna K.Lulkiewicz. Aktualna liczba radnych biorących 

udział w Sesji to 12 radnych. 

 

H) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości 

przedstawił także P.Sobecki. 

Polskie Koleje Państwowe zwróciły się do samorządów terytorialnych z propozycją 

przekazania dworców kolejowych, wraz z terenami przyległymi. W Rakoniewicach są to 

działki nr 582/16, 582/18, 114/1, 114/3 stanowiące drogi, działki nr  582/17 i 114/2 

zabudowane budynkiem dworca wraz z magazynem oraz działka nr 114/4 zabudowana 

budynkiem magazynowym.  W Rostarzewie jest to działka nr 276/2 zabudowana budynkiem 

dworca oraz działka nr 276/3 stanowiąca drogę.  W Drzymałowie jest to działka nr 108/1, na 

której znajduje się wiata.  Zgodnie ustawą o samorządzie gminnym, podejmowanie uchwał w 

sprawach majątkowych gminy przekraczających zakres zwykłego zarządu, w szczególności 

dotyczących zasad nabywania nieruchomości leży w gestii rady gminy. 

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 12 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 12 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVIII/141/2012 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie 

nieruchomości stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 
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I) Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej następnie przedstawił projekt uchwały w 

sprawie zniesienia pomnika przyrody. 

Zgodnie z art. 44 ust. 4 ustawy o ochronie przyrody zniesienie formy ochrony przyrody 

następuje w razie utraty wartości przyrodniczych, ze względu, na które ustanowiono formę 

ochrony przyrody w razie konieczności realizacji inwestycji celu publicznego lub 

zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego. Z uwagi na zły stan zdrowotny lipy 

drobnolistnej będącej pomnikiem przyrody zaistniała konieczność usunięcia tego drzewa.              

Lipa rośnie przy drodze gminnej w miejscowości Goździn. Jej stan zdrowotny, jest zły, 

drzewo wewnątrz jest puste. Pozostały pień drzewa stanowi poważne zagrożenie dla ruchu 

drogowego oraz stojącego obok budynku mieszkalnego.        

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 12 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 12 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVIII/142/2012 w sprawie zniesienia pomnika przyrody stanowi załącznik nr 13  

do protokołu. 

 

Godz. 14:20 - na salę obrad weszła radna K.Lulkiewicz. Aktualna liczba radnych biorących 

udział w Sesji to 13 radnych. 

 

J) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia aktualizacji do Planu Odnowy Miejscowości 

Wioska przedstawił także P.Sobecki. 

 

Konieczność zatwierdzenia zaktualizowanego Planu Odnowy Miejscowości Wioska wynika z 

Wytycznych do PROW 2007-2013. Jednym z warunków koniecznych do złożenia wniosku 

do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich jest posiadanie odpowiedniego dokumentu, w 

którym wskazane są kierunki rozwoju dla danej miejscowości. W dniu 10 maja 2012 roku 

mieszkańcy wsi Wioska podczas zebrania wiejskiego przyjęli Plan Odnowy stanowiący 
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załącznik do niniejszej uchwały. Dokument stanowić będzie załącznik do wniosku o 

dofinansowanie budowy ścieżki pieszo rowerowej Wioska – Rakoniewice. 

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVIII/143/2012 w sprawie zatwierdzenia aktualizacji do Planu Odnowy 

Miejscowości Wioska stanowi załącznik nr 14  do protokołu. 

 

K) Dalej P.Sobecki przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia aktualizacji do 

Planu Odnowy Miejscowości Rakoniewice. 

 

Konieczność zatwierdzenia zaktualizowanego Planu Odnowy Miejscowości  

Rakoniewice  wynika z Wytycznych do PROW 2007-2013. Jednym z warunków koniecznych 

do złożenia wniosku do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich jest posiadanie 

odpowiedniego dokumentu, w którym wskazane są kierunki rozwoju dla danej miejscowości. 

W dniu 10 maja 2012 roku mieszkańcy podczas zebrania Osiedla Miasta Rakoniewice 

przyjęli Plan Odnowy stanowiący załącznik do niniejszej uchwały.  

Dokument stanowić będzie załącznik do wniosku o dofinansowanie budowy ścieżki pieszo 

rowerowej Wioska – Rakoniewice. 

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVIII/144/2012 w sprawie zatwierdzenia aktualizacji do Planu Odnowy 

Miejscowości Rakoniewice stanowi załącznik nr 15  do protokołu. 

 

L) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia jednolitego 

tekstu Statutu Związku przedstawił Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej. 

Rady Gmin: Kaźmierz, Opalenica, Rokietnica i Tamowo Podgórne podjęły uchwały o 

przystąpieniu do Związku Międzygminnego „Centrum Zagospodarowania Odpadów SLEKT” 

w Czempiniu. Zgromadzenie Związku na posiedzeniu w dniu 22 maja 20l2r. podjęło uchwałę 

o przyjęciu do Związku nowych uczestników. W wyniku powyższego zaistniała konieczność 

zmiany zapisów § 3 Statutu Związku określającego listę uczestników Związku. Ponadto 

dokonuje się innych zmian określonych w załączniku do niniejszej Uchwały, a których 

konieczność określiła nowelizacja przepisów ustawy z dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach. Zakres zmian wprowadzonych w załączniku nr 1 do 

niniejszej uchwały powoduje, że dla czytelności statutu uzasadnionym jest przyjęcie jego 

tekstu jednolitego.  

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVIII/145/2012 w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia 

jednolitego tekstu Statutu Związku stanowi załącznik nr 16  do protokołu. 

 

M) Następnie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2012 rok przedstawiła Skarbnik 

Gminy, T.Kmiecik. 

 

Na początku Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawkę Burmistrza do projektu uchwały. 
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W załączniku numer 4 do uchwały: 

Zwiększenie wydatków bieżących na dofinansowanie zakupu sprzętu p.poż dla następujących 

jednostek :    

OSP Rakoniewice – 200 zł , OSP Rostarzewo – 150 zł, OSP Jabłonna – 150 zł.  

 

Radni do przedstawionej autopoprawki nie zgłosili żadnych pytań.    

 

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie autopoprawki pod głosowanie. W głosowaniu nad 

przyjęciem autopoprawki wzięło udział 13 obecnych radnych. Za przyjęciem autopoprawki 

głosowało 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła autopoprawkę Burmistrza. 

 

Następnie T.Kmiecik przedstawiła projekt uchwały uwzględniając przyjętą autopoprawkę. 

 

Załącznik nr 1  dochody 

Dz. 756 Dochody od osób prawnych, fizycznych i innych jednostek 

Wpływy z podatku rolnego, leśnego.... 

Zwiększenie dochodów w podatku od nieruchomości od osób prawnych o kwotę : 19.491 zł ( wyższy wymiar 

podatku od planowanego).  

Zmniejszenie dochodów z tytułu podatku rolnego od osób prawnych o kwotę : 19.491 zł ( niższy wymiar 
podatku od planowanego).   
Dz. 801 Oświata i wychowanie 

Gimnazja 

Szkoła Rakoniewice  - zwiększenie dochodów z tytułu dobrowolnych wpłat uczestników wyjazdu na Ukrainę  – 

3.600 zł           

Dz. 852 Pomoc społeczna 

Pozostała działalność  

Zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego o zwiększeniu dotacji celowej o kwotę : 5.910 zł na 

dofinansowanie realizacji programu „ Pomoc państwa w zakresie dożywiania”.  

Dz. 900  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

Gospodarka ściekowa i ochrona wód 

Zwiększenie dochodów o kwotę : 5.500 zł z tytułu dzierżawy  kanalizacji sanitarnej 

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

Pozostałe zadania w zakresie kultury  
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Zwiększenie dochodów z tytułu sprzedaży usług ( promocja marki podczas roku jubileuszowego 350 - lecia 

miasta) 3.000 zł 

Zwiększenie dochodów  z tytułu darowizny na imprezy kulturalne – 14.500 zł 

Dz. 926 Kultura fizyczna i sport 

Obiekty sportowe 

Zwiększenie dochodów o kwotę: 3.000 zł z tytułu dzierżawy nieruchomości „ OAZA” Kuźnica Zb. 

Wydatki budżetu   

Dz. 600 Transport i łączność 

Drogi publiczne powiatowe zał nr 2, 3 

Zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę : 54.000 zł dla projektu „ Budowa ciągu pieszo-rowerowego wraz 

z oświetleniem wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P od miejscowości Wioska do miejscowości Rakoniewice – 

Etap I, od Rakoniewice w kierunku miejscowości Wioska o długości ok. 1.800m” .  Są to wydatki poza projektem 

na wypłatę odszkodowań za nieruchomości przeznaczone pod drogę publiczną. 

Drogi publiczne gminne 

Zwiększenie wydatków bieżących na wykonanie następujących zadań : 

1. Zakup usług remontowych : zwiększenie o kwotę : 40.000 zł w tym na :                                                               

remont cząstkowy nawierzchni dróg i ulic – 10.000 zł,  remont dróg  polnych  – 30.000 zł. 

2. Pozostałe usługi  zmiana przeznaczenia wydatków : 10.000 zł zmniejszenie wydatków zimowego utrzymania 

dróg , a zwiększenie wydatków na bieżące utrzymanie oznakowania pionowego. 

Wydatki majątkowe zał nr 2 i 3 

Zmniejszenie wydatków majątkowych  o kwotę : 102.080 zł dla zadania Przebudowa Placu Powstańców 

Wielkopolskich w m. Rakoniewice. 

Dz. 750 Administracja publiczna 

UMG  zał. nr 2 

Zmniejszenie wydatków bieżących planowanych na zakup oprogramowania i przeniesienie do wydatków 
majątkowych  - 4.800 zł. 
Wydatek majątkowy 
Zakup oprogramowania OPTIVIUM – dla wydziału oświaty – 4.800 zł 
Promocja gminy:   

Zwiększenie wydatków o kwotę : 10.000 zł na wykonanie pamiątkowych medali. 

Pozostała działalność  
Współpraca z zagranicą  - zmniejszenie wydatków ogółem o kwotę : 28.000 zł w tym : § 4210 – 5.000 zł, § 4300 

20.000 zł, § 4420 – 3.000 zł ( na obchody Dni Rakoniewic przyjedzie grupa 30 osób z różnych państw, czyli 

mniejsza niż przewidywaliśmy) 

Pobór podatków – zmniejszenie o kwotę : 1.350 zł wydatków planowanych na koszty sądowe wpisu na hipotekę  
Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

Ochotnicze Straże Pożarne zał. nr 2,3,4 

1. Zmniejszenie wydatków przeznaczonych na zakupy sprzętu p.poż. o kwotę : 3.500 zł.   

2. Zmniejszenie wydatków planowanych na dofinansowanie  w § 2820 zakupu 2 kpl. aparatów powietrznych dla     



24 
 

    OSP Rostarzewo – 6.500 zł  

3. Zwiększenie wydatków bieżących na dofinansowanie zakupu sprzętu p.poż dla następujących jednostek :    

     OSP Rakoniewice – 200 zł , OSP Rostarzewo – 150 zł, OSP Jabłonna – 150 zł.  

4. Zwiększenie wydatków w § 4430- 400 zł i § 4610 – 950 zł przeznaczonych na złożenie pozwu do sądu i koszty    

    postępowania egzekucyjnego przeciwko dłużnikowi zalegającemu z wpłatami za czynsz za lokal użytkowy OSP    

    Rostarzewo. 

Wydatki majątkowe  zał nr 2 i 3  

Dofinansowanie zakupu aparatu powietrznego ODO  :  

dla OSP Rostarzewo – 5.000 zł dla OSP Jabłonna – 4.500 zł   

Dz. 801 Oświata i wychowanie    

Szkoły podstawowe  

Szkoła Łąkie :  

zwiększenie wydatków na wypłatę stypendiów dla uczniów  za wyniki w nauce i osiągnięcia sportowe  – 80 zł , 

przesunięcia między paragrafami : zmniejszenie wydatków podatku od nieruchomości , a przeznaczenie na 

szkolenia dla kadry pedagogicznej na podstawie umowy zlecenia – 500 zł.  

UMG  

Zmniejszenie wydatków planowanych do realizacji przez UM  w § 4240  - 90.000 zł. Wniosek organu 

prowadzącego o wsparcie finansowe na zadanie dotyczące rozwijania kompetencji uczniów i nauczycieli w 

zakresie stosowania technologii informacyjno-komunikacyjnych – „ Cyfrowa szkoła” nie uzyskał akceptacji 

wojewody , stąd zmniejszenie wydatków. 

Szkoła Rakoniewice  

Zwiększenie wydatków usług remontowych w kwocie : 150.000 zł z przeznaczeniem na wykonanie remontu 

pokrycia dachowego, przemurowania kominów oraz wymiany rynien i rur spustowych budynku starej szkoły w 

Rakoniewicach. 

Szkoła Rostarzewo  

Zmniejszenie wydatków usług remontowych w kwocie : 164.000 zł, które były przeznaczone na remont szkoły. 

Wydatek majątkowy – zwiększenie wydatków zał. nr 2 i 3 

Modernizacja budynku szkoły w Rostarzewie przy ul. Rakoniewickiej 23 ( wykonanie dokumentacji) – 34.000 zł  

Gimnazja   

Szkoła Rakoniewice  - zwiększenie wydatków w § 4210 - 300 zł i § 4300-3.300 zł na pokrycie kosztów wyjazdu 

oraz zakup i słodyczy uczestników wyjazdu na Ukrainę .            

Pozostała działalność 

Szkoła Rostarzewo 

Zwiększenie wydatków o kwotę : 6.000 zł na pokrycie kosztów wyjazdu Orkiestry na koncerty podczas 

Mistrzostw Europy w Piłce Nożnej EURO 2012.   

Dz. 852 Pomoc społeczna 

Pozostała działalność  
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Zwiększenie wydatków o kwotę : 5.910 zł na dofinansowanie realizacji programu „ Pomoc państwa w 

zakresie dożywiania”.  Gmina zabezpieczyła wkład własny do zadania.   

Dz. 900  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

Gospodarka odpadami i Pozostała działalność , zał 2,5 

Przesunięcie kwoty : 3.000 zł planowanej na wykonanie remontu pomostu w Kuźnicy do wydatków 

związanych z utrzymaniem czystości wokół jeziora Kuźnica Zb.  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

Pozostałe zadania w zakresie kultury zał. nr 2,3,6 

1. Zmiana w wydatkach jednostek pomocniczych – wydatki na przedsięwzięcia realizowane w ramach 

funduszu sołeckiego, zał nr 2 i 6 - zmiana oznaczenia klasyfikacji budżetowej dla wydatku miejscowości 

Głodno planowanych na Dzień Kobiet i Dzień Dziecka w § 4210 - 1.300 zł, zmiana polega na przesunięciu 

kwoty 1.000 zł do § 4300 ( wynajem dmuchanych zamków).  

2. Zwiększenie wydatków na działalność kulturalną  w kwocie : 88.000 zł dotyczącą organizacji Dni 

Rakoniewic i Dożynek ze względu na wyższe koszty organizowania imprez podczas roku jubileuszowego 350 

lecia. 

Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby 

1. Zmniejszenie wydatków planowanych na wyposażenie sal wiejskich o kwotę 1.300 zł i przesunięcie do 

wydatków w dziale kultura fizyczna.  

2. Przesunięcie kwoty 800 zł z wydatków remontowych sal wiejskich do wydatków majątkowych.  

Wydatki majątkowe 

1. Sala wiejska – rozbudowa pomieszczenia socjalnego Łąkie Nowe, zwiększenie wydatków o kwotę :  800 zł 

na wykonanie zadań objętych kosztorysem.  

Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami 

Wydatki majątkowe   

Zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę : 20.000 zł na rozpoczęcie prac inwestycyjno-remontowych 

na nieruchomości – Zespół pałacowo-parkowy położony w Rakoniewicach.  

Zadanie ujęto w Wieloletniej Prognozie Finansowej , okres realizacji projektu 2012-2016.  

Dz. 926 Kultura fizyczna i sport 

Obiekty sportowe zał nr 2 

Zakup materiałów na wykonanie parkanu na placu zabaw w Drzymałowie.  

Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu  zał nr 2,4 

1. Zał. nr 2 i 4 - dotacja w wysokości : 5.000 zł na wsparcie realizacji zadań gminy w zakresie wspierania i 

upowszechniania kultury fizycznej na zadanie „ Organizacja cyklu imprez sportowo-rekreacyjnych dla dzieci i 

młodzieży w Rakoniewicach . 

2. Zwiększenie o kwotę : 3.000 zł wydatków na organizację Dychy Drzymały.  

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  
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Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 2 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XVIII/146/2012 w sprawie zmiany budżetu na 2012 rok stanowi załącznik nr 17  

do protokołu. 

 

N) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2012 – 2019 przedstawiła również Skarbnik, T.Kmiecik. 

 

W załączniku nr 1 Uchwały Nr XIV/114/2011 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 28 

grudnia 2011 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewicach na lata 

2012-2019 wprowadzono zmiany ( dostosowano do postanowień art.226 ust.1 uofp.) w 

związku ze zmianą wielkości dochodów na 2012 po wprowadzeniu zmian kwot dotacji na  

realizacje zadań własnych gminy, dochodów z dzierżawy majątku gminy, sprzedaży usług, 

darowizn i wpływów z różnych dochodów.  

Po dokonanych zmianach dochody ogółem zwiększono o 35.510 zł, w tym dochody bieżące o 

35.510 zł.  

W wydatkach zmiany dotyczą : zwiększenia wydatków ogółem o 35.510 zł , zwiększenia 

wydatków bieżących o : 14.490 zł , w tym na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o 

500 zł, wydatki związane z funkcjonowaniem organów jst zmniejszono o 4.800 zł.                                                      

Zwiększono wydatki majątkowe o kwotę : 21.020 zł.    

Zwiększono wydatki bieżące objęte limitem art. 226 ust.4 ufp.  o 6.431 zł , w tym w roku 

2012 - 4.541zł, w roku 2013 - 1.890 zł.  

Zwiększono wydatki majątkowe objęte limitem art. 226 ust.4 ufp.  o 20.000 zł , w tym w roku 

2012 : 20.000 zł pozostałe lata bez zmian. 

Powyższe zmiany spowodowały zmiany we wskaźniku :  

- zadłużenie z art.170 sufp w roku 2012 z 35,05% na 35,01%.  

 

W załączniku nr 3 „ Wykaz przedsięwzięć do WPF na lata 2012 – 2016  

 

W pozycji „ Programy, projekty lub inne zadania pozostałe ( inne niż wymienione w lit.a 

i b) ( razem) ” 
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Program. Zespół pałacowo-parkowy położony w Rakoniewicach   

Cel: rozwój gminy .  

Wydatki majątkowe  

Zadanie : „ Prace inwestycyjno-remontowe w Zespole pałacowo-parkowym położonym w 

Rakoniewicach ”  zwiększono nakłady finansowe i limit zobowiązań o kwotę :  20.000 zł w 

tym w roku 2012 20.000 zł  

W pozycji „Umowy, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest 

niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostki i których płatności przypadają w 

okresie dłuższym niż rok” dla umów :  

- o utrzymaniu urządzeń aktywnych sieci ( dzierżawa drukarek) zwiększono kwotę nakładów 

i limit zobowiązań o kwotę : 550 zł w tym : w roku 2012- 330 zł, w roku 2013 – 220 zł. 

- o  ubezpieczeniu NW członków Ochotniczej Straży Pożarnej, zwiększono kwotę nakładów i 

limit zobowiązań o kwotę : 5.881 zł w tym : w roku 2012- 4.211 zł, w roku 2013 – 1.670zł. 

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVIII/147/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2012 – 2019 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

Pkt 10. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że we wtorek o godz. 12:00 odbędzie się wspólne 

posiedzenie Komisji Budżetowej, Komisji Oświaty oraz Komisji Rolnictwa. 
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Radny J.Bernakiewicz zapytał jak daleko zaawansowane są działania w zakresie przekazania 

przez ANR działek w Jabłonnie. 

 

Burmistrz odpowiedział, że odbyło się spotkanie w tej sprawie. Przygotowywany jest projekt 

uchwały w sprawie przejęcia tych gruntów. Dalsze kroki leżą po stronie ANR, która 

zapewnia, że będzie przekazywać środki finansowe na budowę infrastruktury drogowej. 

Burmistrz poinformował również, że zegar w Wielkopolskim Muzeum Pożarnictwa będzie 

działał podczas Dni Rakoniewic. 

 

Pkt 12. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym 

ogłosił zakończenie obrad XVIII Sesji VI kadencji Rady. 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Rakoniewice, dnia 13 czerwca 2012r. 

 

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

 .......................................... 

Protokolant  

Izabela Czaja 

.......................................... 

 
 


